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NAALAKKERSU ISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut Per Rosing-Petersen, 
Parti i Naleraq 

Besvarelse af § 37 spørgsmål 2018-049 om hjemtagelse af luftfartsområdet 

Kære Per Rosing-Petersen 

Tak for de fremsendte spørgsmål, som du har sendt i medfør af § 37 i 
Forretningsordnen for Inatsisartut. Dine spørgsmål er henvist til min besvarelse. 
Spørgsmålene gengives enkeltvis nedenfor, efterfulgt af en besvarelse. Besvarelsen er 
udarbejdet i samarbejde med Formandens Departement. 

Spørgsmål 1. 
Naalakkersuisut har meddelt (§ 37 spørg mål, nr. 2018-25) at de ikke har planer 
med at skulle hjemtage ansvarsområder fra det danske stat. Dog så er der fra 
Inatsisartut blevet vedtaget forslag fra Inatsisartut samling (FM 2017, punkt 180) 
om at Naalakkersuisut skal nedsætte en arbejdsgruppe som skal forberede 
Grønlands overtagelse af luftfartsområdet. Hvad er status? 

Svar: 
Det, der blev oplyst i Naalakkersuisuts svar til § 37 spørgsmål nr. 2018-25, er at der ikke 
foreligger en plan for overtagelse af samtlige de sagsområder, der fremgår af Liste I og 
Liste II i bilaget til selvstyreloven. 

Status på Naalakkersuisuts arbejde med at efterleve Inatsisartuts vedtagelse af 
beslutningsforslaget under punkt 180 på Inatsisartuts dagsorden for forårssamlingen 
2017 er, at arbejdet skrider planmæssigt fremad. Under hensyntagen til områdets 
kompleksitet forventer arbejdsgruppen at aflevere en rapport og som vil blive omdelt til 
Inatsisartut. 

Spørgsmål 2. 
Hvorfor benægter Naalakkersuisut en vedtaget forslag fra Inatsisartut under 
besvarelsen af § 37 spørg mål, nr. 2018-25? 

Svar: 
Som svar på det anførte spørgsmål skal jeg henvise til besvarelsen til spørgsmål 1. 
Derudover skal jeg for en god ordens skyld gøre opmærksom på, at Naalakkersuisut 
ikke har benægtet et vedtaget forslag fra Inatsisartut, i besvarelsen til § 37 spørgsmål 
nr. 2018-25. 

Det er oplyst i besvarelsen til spørgsmål 2018-25, at Naalakkersuisut aktuelt har fremsat 
forslag i Inatsisartut om , at sagsområdet "Arbejdsmiljø" hjemtages, samt at 
Naalakkersuisut ikke har fremsat andre forslag om hjemtagelse af sagsområder fra 
staten. 
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Begge disse oplysninger er korrekte og det indgår ikke andre steder i besvarelsen til 
spørgsmål 2018-25, at Naalakkersuisut har benægtet et forslag, som Inatsisartut har 
vedtaget. 

Spørgsmål 3. 
Hvad syntes Naalakkersuisut at der skal gøres, når der fra det offentliges side 
fremlægges misvisende og ukorrekte oplysninger? 

Svar: 
Det fremgår af besvarelsen til spørgsmål 1 og 2, at Naalakkersuisut ikke finder at have 
fremlagt misvisende og ukorrekte oplysninger. 

Jeg har ikke yderligere bemærkninger til spørgsmålet. 

Jeg håber det ovenstående besvarer dine spørgsmål. 
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